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INFORMACE STAROSTY 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Adventní přání… 

Vážení a milí občané, do tradičního období adventu 
spadá několik svátků svatých - Ondřej, Barbora, 
Mikuláš, Ambrož a Lucie. Je to také čas příprav na snad 
nejkrásnější svátky roku - Vánoce. Pro někoho je to 
období shonu a velkého vypětí, pro někoho je to čas, 
kdy se snaží zastavit a zamyslet se sám nad sebou.  
Advent je obvykle prezentován jako doba, kdy by lidé 
měli být hodnější, příjemnější, vstřícnější. Je to doba 
očekávání příchodu Mesiáše, je to čas krátkých dnů a 
dlouhých večerů, sněhu, zimy, mystiky a tajemna. 
Adventní neděle mají i svoje názvy – železná, 
bronzová, stříbrná a zlatá. I v dnešní uspěchané době 
možná stojí za to na chvíli se zastavit, zamyslet se nad 
tím, co vlastně Vánoce a advent znamenají, proč je 
slavíme a proč bývají označovány jako nejkrásnější 
svátky v roce. Já Vám chci z celého srdce popřát, 
abyste toto krásné období prožili s láskou, pokorou i 
štěstím, aby letošní Štědrý den byl pro Vás opravdu 
štědrý a po celý příští rok Vám sloužilo dobré zdraví, 
provázelo Vás štěstí a láska. 

   

EKO-KOM nové kontejnery 

Určitě jste si již všimli, že na sběrných místech v naší 
obci září novotou kontejnery na tříděné složky 
komunálního odpadu (plast, papír a sklo), které jsou 
nově ve vlastnictví firmy EKO-KOM. Firma odkoupila 
veškeré staré kontejnery (většinou z roku 1999) a 
provedla jejich výměnu. Celkem se jedná o 38 
kontejnerů. Také jsme se dohodli, že budou postupně 
odstraněny tzv. zvony na bílé sklo, které budou 
nahrazeny kontejnery na barevné sklo. Je to reakce na 

odběratele skleněného odpadu v ČR, kteří si 
vybudovali moderní třídící linky na sklo a tak již po nás 
nepožadují tříděný skleněný odpad (bílé sklo a 
barevné sklo). Pro nás je to v podstatě výhoda, 
protože jsme museli zajišťovat vývoz již zmíněných 
zvonů speciálním vozidlem, což tento vývoz 
v konečném efektu prodražovalo. Do budoucna již 
tedy netříděný skleněný odpad bude vyvážet 
standardní sběrný vůz. Na mnohé dotazy občanů ještě 
doplním informaci, že obaly tzv. TETRA PACK (mléko, 
nápoje atp.) patří do žlutých kontejnerů na plasty. 
Kontejnery na směsný komunální odpad zůstávají 
nadále v majetku i správě naší obce.    

   

Nový spoj do Opavy od 11. 12. 2016 

Od platnosti nového jízdního řádu se nám podařilo 
pro naše občany zajistit nový spoj do Opavy. Naším 
hlavním záměrem bylo umožnit dojíždění dvoreckých 
studentů do opavských středních škol, případně také 
na Slezskou univerzitu, a také rozšířit dostupnost 
zdravotnické péče v opavské nemocnici a v dalších 
specializovaných ordinacích. Tento spoj také může 
rozšířit možnost dojezdu do zaměstnání v Opavě a 
okolí, a samozřejmě zvyšuje dostupnost krajského 
města Ostravy. Technicky nebylo v tak krátké době 
možné vyřešit přímý spoj do Opavy, jelikož není jasné, 
jak bude našimi občany a občany okolních obcí 
využíván. Proto bude nutný přestup v Jakartovicích- 
Hořejších Kunčicích, ale s minimální čekací dobou. 
 

Jízdní řád bude vypadat takto: 

Dvorce, Náměstí - odjezd 6:16 
Bílčice, obecní úřad - odjezd 6:23 
Jakartovice, H. Kunčice točna - příjezd 6:33 
přestup na spoj č. 8, linka 900246 
Jakartovice, H. Kunčice točna - odjezd 6:48 
Opava, Nemocnice - příjezd 7:40 
Opava, ulice Mírová - příjezd 7:42 
Opava, východní nádraží - příjezd 7:46 

   

Telefonní automat na náměstí končí 

O2 jako vlastník a provozovatel telefonních automatů 
v ČR v první polovině příštího roku ukončí provoz 
telefonního automatu na našem náměstí. Zdůvodnil to 
tím, že jeho využití je minimální a tudíž jeho provoz 
v dnešní mobilní době je již neekonomický.  
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V naší obci vznikl nový spolek „Zdravé Dvorce, z. s.“ 

Možná začnu z jiné strany, když budu konstatovat, že 
firma Enviom servis s.r.o., která má záměr postavit 
v areálu bývalého Neptunu linku na tepelné 
zpracování plastů (likvidaci starých pneumatik), o sobě 
opět dala vědět. Vadí jí totiž v našem návrhu nového 
územního plánu umístění rozvojové plochy pro bydlení 
hned vedle jejího areálu. Stavební úřad, odbor 
územního plánování v Bruntále, tak musel vypracovat 
vyjádření, proč tomu tak je, a jelikož se to vše musí 
řešit prostřednictvím krajského úřadu, tak nám to 
nabouralo vizi, že bude nový územní plán obce 
schválen do konce tohoto roku. S tím se asi dokážu 
smířit, ale nepochopím, že se tato firma stále v naší 
obci tak angažuje, když na pozemcích této firmy 
v současné době leží břemeno zástavního práva ve 
prospěch Finančního úřadu pro Moravskoslezský kraj. 
Jen to naplňuje naše obavy o serióznosti firmy a jejího 
celého záměru u nás.  
Vzhledem k tomu, že nechceme podcenit již několikrát 
přetřásaný záměr této firmy, které navíc nahrává již 
schválený dokument EIA, byl jsem tak trochu 
iniciátorem vzniku spolku, který by pomohl Obci 
Dvorce a také těm našim občanům, kteří nesouhlasí 
s umístěním tohoto zařízení v areálu bývalé firmy 
Neptun, bojovat proti tomuto záměru. Předsedkyní 
spolku, který se nazývá „Zdravé Dvorce, z. s.“, je paní 
Pavla Kováčová, která bydlí na Dlouhé ulici. Spolek již 
rozvíjí spolupráci s dalšími ekologicky zaměřenými 
subjekty u nás, jako například ARNIKA a Hnutí Duha. 

   

PLÁNOVANÉ NEJVĚTŠÍ INVESTIČNÍ AKCE ROKU 2017: 
 

Zdravotní středisko 

V průběhu tohoto roku jsme připravovali projekt na 
celkovou rekonstrukci objektu Olomoucká 50 na 
polyfunkční dům, ve kterém bude umístěno zdravotní 
středisko a dva bezbariérové byty v patře. V plánu byly 
také dva nové byty v podkroví. Rekonstrukce řeší také 
změnu systému vytápění, výměnu oken i zateplení 
obvodových stěn. Takto připravený projekt tak musel 
řešit bezbariérový přístup ze zední části pozemku, kde 
je ještě část ve vlastnictví Státního pozemkového 
úřadu, vybudování přístupového chodníku a 
parkoviště pro vozíčkáře. Také v případě vybudování 
bytů v podkroví se musela řešit statika stropů, 
kompletní úprava střechy s vikýři a novou krytinou. 
Celkové náklady rekonstrukce této „velké“ varianty se 
vyšplhaly až na 12,5 mil. Kč, což je poněkud nad 
možnostmi našeho rozpočtu. Proto se zastupitelstvo 
obce rozhodlo zahájit rekonstrukci v úsporné variantě, 
kdy v první řadě dojde k rekonstrukci ordinací, 
vybudování dvou bytů v patře, výměně systému 
vytápění, výměně oken a zateplení. Na tuto variantu 

plánujeme v rozpočtu na příští rok 6,5 mil. Kč. Bylo již 
zahájeno stavební řízení, a jakmile bude dořešen 
položkový rozpočet, tak budeme vyhlašovat výběrové 
řízení na dodávku stavebních prací.  
 
Rekonstrukce veřejného osvětlení „Efekt 2017“ 

Návrh rozpočtu obce také počítá s přípravou 
rekonstrukce veřejného osvětlení v naší obci. To 
současné nás neustále trápí poruchami vyplývajícími 
především ze stáří rozvaděčů, svítidel i sloupů. Našim 
cílem je vybudování moderního osvětlení, které bude 
nejenom úspornější, ale především bude splňovat 
všechny moderní požadavky na automatizovaný 
provoz, a bude splňovat příslušné normy na kvalitu 
osvětlení. Pro příští rok plánujeme investici 2,5 mil. Kč 
a doufáme, že se nám podaří získat dotaci z programu 
„Efekt 2017“. 

Jan Božovský, starosta 

   

TECHNICKÁ KONTROLA KOTLŮ 

Odbor životního prostředí, silničního hospodářství a 
zemědělství Městského úřadu Bruntál informuje všechny 
provozovatele kotlů na pevná paliva o jmenovitém 
tepelném příkonu od 10 do 300 kW včetně, které slouží 
jako zdroj tepla pro teplovodní soustavu ústředního 
vytápění, že jsou povinni nejpozději do 31. 12. 2016 provést 
kontrolu technického stavu a provozu kotle.  

Povinnost se vztahuje i na kotle s automatickým 
přikládáním nebo lokální topidla s výměníkem za podmínek 
uvedených v předchozí větě. Povinnost se vztahuje jak na 
kotle umístěné v rodinných domech, bytech a stavbách pro 
individuální rekreaci, tak v nemovitostech určených 
k podnikání. 

Kontrola se provádí prostřednictvím osoby, která byla 
proškolena výrobcem kotlů a má od něj uděleno oprávnění 
k jeho instalaci, provozu a údržbě. Tímto dokladem by se 
měla odborně způsobilá osoba prokazovat. Kontrola se 
bude následně provádět jednou za dva kalendářní roky.  

Doklad o provedení kontroly kotle se bude předkládat jen 
na vyžádání příslušného orgánu ochrany ovzduší. Pokud ho 
provozovatel kotle nepředloží, může mu hrozit pokuta do 
výše 20 000 Kč, jde-li o fyzickou osobu nepodnikající, anebo 
až do výše 50 000,- Kč, jde-li o fyzickou osobu podnikající 
nebo osobu právnickou. 

Průběžně doplňovaný seznam odborně proškolených osob 
je možno najít na www.aptt.cz/opravneni-ozo.php. Proces 
proškolování probíhá pod dohledem Hospodářské komory 
ČR. 

V případě kotlů, jejichž výrobce zanikl nebo není zjistitelný, 
může kontrolu technického stavu, provozu a instalace 
provádět odborně způsobilá osoba proškolená jiným 
výrobcem stejného typu kotle (stejný způsob spalování, 
stejná nebo obdobná konstrukce kotle). 

Ing. Hana Kutáčková 

http://www.aptt.cz/opravneni-ozo.php
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 NAROZENÍ 

 Vítáme do naší obce narozené děti Štěpánku Bambasovou, 
 Antonína Fuska, Matěje Hlaváče a Josefa Niklasche.  

Přejeme jim radostné a spokojené dětství. 

 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

Životní jubileum v měsících listopadu a prosinci 2016 slaví  
paní Květoslava Jahodová, pan Milan Holub,  

pan Ladislav Marek a pan Robert Trcka.  

 Jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví a štěstí.  

 

ÚMRTÍ 

Naši obec navždy opustili  
paní Marie Hostašová, paní Libuše Klesnilová,  
pan Milan Pecha a paní Hedvika Sedláčková. 

Pozůstalým vyslovujeme upřímnou soustrast. 

   

OCHUTNÁVKA VÍNA 

Nákupní středisko Dvorce si dovoluje pozvat všechny 
milovníky vína na ochutnávku vín z Habánských sklepů a 
vína Mikulov pod vedením profesionálního sommeliera. 

Ochutnávka proběhne v pondělí 12. prosince 2016 od 12.00 
do 16.00 hod. 

   

PODĚKOVÁNÍ 

Rádi bychom touto cestou poděkovali paní ředitelce Mgr. 
Vlachové a dětem ZŠ Dvorce za namalování velmi krásných 
obrázků pro naše oddělení ošetřovatelské péče Dvorce. 
Část obrázků již zdobí naše chodby, postupně budeme 
přidávat. Bylo velmi těžké rozhodnout, který obrázek 
vystavit, proto byly další nabídnuté naším pacientům, aby si 
vybrali na památku při odchodu domů, což jim udělalo 
velikou radost. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Velké poděkování patří nejen paní ředitelce a dětem, ale i 
celému učitelskému sboru za příkladnou výchovu a úctu 
k seniorům. V dnešní hektické době plné počítačů a 
mobilních telefonů je od dětí velmi hezké, že věnovaly svůj 
čas malování obrázků, aby naše pacienty potěšily a 
zpříjemnily jim pobyt u nás. 

Již nyní se těšíme na další spolupráci s Vámi, zvláště na 
Mikulášskou nadílku. 

Vrchní sestra Bc. Zuzana Ivanová a kolektiv sestřiček 
OOP Dvorce (dříve LDN) 

   

OKÉNKO ZE ŽIVOTA HASIČŮ 

Čas neúprosně letí a je tu opět hodnocení práce našeho 
sboru za září, říjen a už i listopad 2016. Není soboty, 
abychom se nesešli ve zbrojnici. Kromě pravidelné údržby 
veškeré výjezdové techniky jsme prováděli drobné opravy 
ve zbrojnici, vyškolení členové káceli po obci suché stromy 
(je to také jako součást cvičení práce s pilou při možném 
zásahu při kalamitách). Toto dřevo pak zpracováváme do 
naší kotelny. Zásahová jednotka měla dva ostré výjezdy a to 
na likvidaci vos a požár komína na Olomoucké ulici č. 8 ve 
Dvorcích. 

V září oslavil své kulatiny náš dlouholetý člen pan Ján 
Nemec, který je již několik let v invalidním důchodě. 
Navštívili jsme ho, pogratulovali a předali finanční dar 
včetně gratulačního listu s osobním poděkováním. V říjnu 
oslavili své narozeniny pan L. Kyša, P. Bortl, P. Herold, M. 
Šimek, M. Gabčo a v listopadu pan M. Šmahel. Přejeme jim 
zdraví a veselou mysl. 

Začátkem listopadu proběhlo školení starostů SDH a 
finančních hospodářů v Bruntále a další školení měli velitelé 
SDH a družstev v Rýmařově. V sobotu 15. října jsme se 
zúčastnili dlouho plánované exkurse našeho sboru a kolegů 
z vedení okrsku do Hasičského Muzea ve Vizovicích. Zde 
jsme si prohlédli a osahali historickou techniku, výzbroj a 
výstroj místního hasičského sboru. Celou prohlídku nám 
odborně a vtipně komentoval dlouholetý starosta 
vizovických hasičů pan Jan Štalmach. Návštěva muzea byla 
také velice inspirující pro naši další činnost. Na závěr jsme 
muzeu darovali „Pamětní medaili", kterou jsme vydali 
k 140. výročí založení našeho SDH.  

Společenská rubrika 
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V odpoledních hodinách (po obědě U Tomků) jsme odjeli na 
dohodnutou schůzku s hasiči do nedalekých Slušovic. 
Přivítali nás v čele se starostou sboru Milanem Novákem 
domácími koláčky a tradičním místním “nápojem“. Po 
prohlídce jejich zbrojnice, techniky a pěkně vyzdobené 
zasedačky (historické materiály, poháry, diplomy a hist. 
prapor) jsme diskutovali, vyměňovali zkušenosti a 
seznamovali se. V zápalu debaty jsme ani nepostřehli, jak 
ten čas letí, ale stačili jsme se domluvit na další neformální 
spolupráci a vzájemné pomoci při různých akcích a 
soutěžích (např. Hartaman). Děkujeme hasičům z Valašska 
za příjemný a poučný den. 

OZNAMUJEME všem členům včetně hasičským důchodcům, 
že Výroční Valná Hromada Sboru dobrovolných hasičů 
Dvorce se koná v sobotu 17. prosince 2016 od 9.00 hod. ve 
zbrojnici. Účast ve stejnokroji, kdo nemá tak v PS. Budou se 
jako vždy vybírat členské příspěvky. Srdečně zve Výbor SDH. 

Dále oznamujeme, že svoz nepotřebných elektrospotřebičů 
svážíme od občanů i na požádání, kdykoli mimo svozový 
termín. Stačí zavolat nebo sdělit kterémukoli hasičovi na 
potkání. 

Za výbor SDH  Bc. Josef Gajdoš 

   

ŠKOLA ZÁKLAD ŽIVOTA 

Tento název článku jsem si propůjčil, protože ve svém věku 
již mohu bilancovat, co která škola mi dala do života. 

V pátek 23. září 2016 jsme se sešli, absolventi Základní 
devítileté školy ve Dvorcích z let 1957 – 1966, abychom 
zavzpomínali na léta prožitá ve dvorecké škole. 

Letos je to právě 50 let od ukončení školní docházky do této 
pořád pěkné školy. 

Protože byly naše obě třídy A i B od sedmého stupně 
míchány, tedy diferencovány, rozhodli jsme se již při 
přípravě prvního srazu po dvaceti letech scházet společně.  

Jak už to v životě bývá, nesejdeme se vždy všichni a víme 
jistě, že třináct spolužáků již nepřijde, na jejich památku 
jsme vytvořili pietní koutek a zapálili svíčky. Mrzelo nás, že 
místní žijící čtyři spolužáci nepřišli, ale přijeli spolužáci 
z Kdyně, Sadská u Prahy, Ostravy atd. za což jim děkuji. 

Velké díky patří našim učitelům (paní učitelky Ptačníková 
Anna, Kocmanová Anna, pan učitel Kocman Evžen a 
Michalík Jan), kteří přišli si s námi zavzpomínat. Po 
prohlídce školy (mimochodem se nám všem líbila a záviděli 
jsme školákům vybavenost technikou a učebními 
pomůckami, děkujeme paní ředitelce Vlachové za prohlídku 
a výklad) jsme se odebrali do místního kulturního zařízení. 
Zde při dobrém jídle a pití a dobré náladě probíhala 
výborná diskuze a místy i velmi zajímavá (už jsme přece 
jenom něco prožili).  

Na památku na toto jubileum jsme si věnovali butony 
s obrázkem školy a almanach od první až do deváté třídy. 
Všem se dárky líbily. 

Je neúprosný fakt, že s přibývajícím věkem ubývá sil. Sraz 
po dvaceti letech nás většina končila druhý den dopoledne, 
po čtyřiceti letech v pět ráno a letos už v jednu v noci. 
Ovšem podstatné je, že jsme se sešli v počtu alespoň 
dvaceti čtyř, pobavili se a zavzpomínali. 

Děkuji všem spolužákům a učitelům a těším se na příště…. 
Za všechny spolužáky z 9A a 9B roku 1966      

Bc. Josef Gajdoš 

   

KLUB DVORECKÝCH SENIORŮ 

Vážení spoluobčané, vážení senioři, 

obracíme se na vás o pomoc, aby nedošlo k demolici domu 
č. p. 204 na Úzké ulici. Je to jeden z mála původních domů 
blízko centra obce, který se dá opravit a využít ve prospěch 
občanů naší obce. Zastavme další devastaci a snažme se 
využít všeho, co naši předkové vybudovali. Tendence 
všechno staré bourat jsou necitlivé a bez vztahu k naší obci, 
k její historii a také k její budoucnosti. 

Proto z různých aspektů pohledu na život ve Dvorcích 
rozhodli se někteří senioři (a doufáme, že nás bude stále 
víc), že založíme „Klub Dvoreckých seniorů“. Jednak chceme 
aktivně odolávat stárnutí a svou činností zpestřit život všem 
občanům, nejen seniorům. Chceme plně spolupracovat 
s obcí, komisí pro občanské záležitosti a také se všemi 
dvoreckými spolky. Z tohoto důvodu také očekáváme 
podporu pro rekonstrukci výše uvedeného domu na 
„Spolkový dům“, kde by se mohli scházet i mládežnické 
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kroužky (modelářský, šachový a jiné). Nezanedbatelná je 
také poloha domu blízko centra obce, u kostela, kousek od 
kulturního domu a také nedalekého budoucího zdravotního 
střediska. Co je ale neodkladnou prioritou, to je okamžitá 
oprava poškozené střechy, aby nedocházelo k další 
devastaci objektu!!!! 

    A teď ke “ Klubu Dvoreckých seniorů“. Nejdříve musíme 
dát dohromady členskou základnu, zvolit přípravný výbor, 
vypracovat spolkové stanovy a nejpozději v lednu 2017 
provést registraci spolku u Krajského rejstříkového soudu 
v Ostravě. Pak budou následovat další nezbytné úkony pro 
činnost spolku. Na prvních seznamovacích schůzkách si 
připravíme rozjezdový plán práce na r. 2017. Proto jsme 
připravili presenční listiny pro seniory, kteří chtějí být členy 
klubu a zároveň vyjádří svůj souhlas s rekonstrukcí domu    
č. p. 204. Tyto listiny budou umístěny v knihovně v TCD a 
v trafice na náměstí do 10. prosince 2016. 

Věřte nám, protože my věříme vám……   

Za seniory budoucího spolku: Milan Holub, Svatava 
Táncosová, Zdeněk Pospíšil, Josef Školoud a Bc. Josef 
Gajdoš. 
 
GLOSA K PŘEDCHOZÍMU ČLÁNKU… 

Na posledním veřejném zasedání Zastupitelstva obce 
Dvorce (24. 11. 2016) se opět diskutovalo na téma demolice 
domu na ulici Úzká čp. 204 (Buksovo). Názor autorů 
předchozího článku, který na zasedání prezentoval pan Bc. 
Josef Gajdoš, však zůstal osamocen. Podporu nezískal mezi 
zastupiteli, ani mezi přítomnými občany. Pokud by obec 
měla dostatečně přebytkový rozpočet, určitě by stálo za to 
tento objekt rekonstruovat, což by přišlo nejméně na 3 mil. 
Kč. Také by další finance stálo provozování tohoto domu 
(voda, elektřina a vytápění) a nemyslím si, že by si tyto 
náklady nějaký budoucí spolek hradil sám ze svého. Obci 
chybí peníze na běžné opravy a údržbu majetku, na opravy 
chodníků, komunikací i mostů. Přitom obec vlastní dostatek 
prostoru pro rozvoj spolkové činnosti. V TURISTCENTRU 
máme téměř nevyužívanou zasedačku, která je kdykoli 
připravena seniorům k užívání s veškerým komfortem, a 
hlavně bez dalšího zatížení obecního rozpočtu. Po 
přestěhování lékařů do nově zrekonstruovaného 
zdravotního střediska na ulici Olomoucké č. p. 50 budeme 
mít k dispozici další prostory využitelné pro jakoukoli 
spolkovou činnost. Možná také dojde k přestěhování celé 
ZUŠky a objekt vedle školky tak bude úplně volný. Také si 
sice tento objekt zaslouží rekonstrukci, ale určitě nebude 
tak nákladná jako zachraňovat „Buksovo“. Ještě musím 
připomenout také nádherné a pouze z důvodu vlhkosti 
nevyužívané prostory v budově bývalého soudu. Zde by se 
vešel klub, obecní muzeum nebo jiné další aktivity. A také 
by to určitě tolik nestálo. Domnívám se, že má obec 
možným novým spolkům určitě co nabídnout. Každopádně 
se na příštím zasedání zastupitelstva obce musíme 
definitivně rozhodnout, co s tímto objektem (Úzká 204) dál. 
Pokud bychom chtěli čerpat dotaci na demolici, což už asi 
v letošní výzvě nestihneme, musíme doložit souhlas 
zastupitelstva obce s demolicí a záměr dalšího využití 
pozemku, který se musí realizovat do tří let.  

Jan Božovský, starosta 

NEBRAŇME SE EKOLOGII, VYPLATÍ SE NÁM TO 

Mnozí z nás považují pojmy jako ekologie, společenská 
odpovědnost, nebo ochrana životního prostředí za něco 
moderního a líbivého, s čím přicházejí eko-nadšenci 
v posledních letech.  

Jde však o velký omyl, ochranou přírody se lidé začali 
zabývat už v průběhu 19. století, sice nepoužívali termíny 
„ekologie“ a „společenská odpovědnost“, ale již tehdy si 
uvědomovali, že se krajina v Česku v průběhu staletí hodně 
změnila a v důsledku lidské činnosti na mnoha místech i 
značně poškodila.  

Osvícení šlechtici proto začali na svých panstvích zřizovat 
přírodní rezervace, kde bylo zakázáno hospodařit a 
obdělávat půdu. Nejstarším chráněným územím v Česku a 
zároveň i nejstarší přírodní rezervací v Evropě je Žofínský 
prales, který byl vyhlášen již roku 1838 na panství Buquoyů.  

V dnešní době si už nevystačíme jen s vyhlašováním 
chráněných území, je potřeba dělat víc. Firmy při svém 
provozu přemýšlejí, jak ušetřit energie, nejen z důvodu 
ekonomických, ale také proto, aby šetřily ubývající přírodní 
zdroje. V kancelářích svítí úsporné světelné zdroje, budovy 
dostaly zateplení, řada firemních materiálů zůstává jen 
v elektronické podobě, tiskneme jen to, co je opravdu 
důležité. 

Stejně odpovědně se chovají i města a obce. Rekultivují 
zanedbané plochy, ze svých rozpočtů přispívají na 
zachování linkových autobusů a vlaků, nahradily veřejné 
osvětlení za úspornější světla, podporují místní firmy, 
motivují spoluobčany k důslednému třídění odpadů. 
Recyklace může pro obce znamenat důležitou úsporu. 
Zatímco netříděný odpad musí obec předat specializované 
firmě, která si nechá za jeho likvidaci dobře zaplatit, zpětný 
odběr elektrozařízení nabízejí kolektivní systémy zcela 
zdarma.  

Zpětný odběr vysloužilých elektrozařízení a jejich následná 
recyklace se vyplácejí hned dvakrát: umožňují totiž 
opětovně využít materiály a šetří přírodní zdroje. Druhotné 
suroviny získané z recyklace jsou levnější, než nová těžba. 
Navíc recyklace zamezí úniku škodlivých látek (například 
rtuti ze zářivek) do přírody. 

Zpětný odběr zářivek pro naši obec Dvorce zajišťuje již 10 
let kolektivní systém EKOLAMP, který v České republice 
vytváří hustou síť sběrných míst, přispívá na provoz 
sběrného místa, zajišťuje přepravu sběrných nádob do 
recyklační firmy i samotnou recyklaci. Díky tomu ušetří obec 
Dvorce finanční prostředky, které bychom jinak museli 
utratit na likvidaci nebezpečných odpadů.  

Ročně se prostřednictvím kolektivního systému EKOLAMP 
podaří recyklovat kolem 5 miliónů kusů zářivek a výbojek. 
To představuje 25 - 30 kg toxické rtuti, která by jinak mohla 
znečistit vodu o objemu téměř dvou Lipenských přehrad. 
Pomozte i vy chránit své zdraví a přírodu našeho města a 
nevyhazujte úsporky do koše. 

Mapu sběrných míst naleznete na www.ekolamp.cz. 

 

http://www.ekolamp.cz/
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Výtažek z usnesení přijatých na 11. zasedání Zastupitelstva 

obce Dvorce konaném dne 24. 11. 2016  

Zastupitelstvo obce Dvorce: 

schválilo: 
 rozbor hospodaření Obce Dvorce za období leden až 

říjen 2016 podle výkazu pro hodnocení plnění rozpočtu 
Fin 2-12 M, dosažené příjmy po konsolidaci 
29.153.253,76 Kč, což je 83,84 % rozpočtu po změnách, 
a čerpané výdaje po konsolidaci 24.066.332,81 Kč, což 
je 58,39 % rozpočtu po změnách. Stav na běžných 
účtech ke konci vykazovaného období činil celkem 
22.530.149,29 Kč, 

 změnu účelu poskytnutí dotace poskytnuté z rozpočtu 
Obce Dvorce v roce 2016 spolku „TJ Spartak Dvorce,   
z. s.“ ve výši 450.000,- Kč, následovně:  
a) 200.000,- Kč na provozní náklady spolku,  
b) 159.000,- Kč na opravu stávajícího objektu 

„Haxny“,  
c) 51.000,- Kč na nákup zahradního malotraktoru, 
d) 40.000,- Kč na systém umělého zavlažování 

antukového kurtu, 

 poskytnutí finanční dotace ve výši 315.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 spolku „TJ Spartak 
Dvorce, z. s.“ na výdaje v roce 2017 uvedené v příloze 
č. 1 žádosti o poskytnutí dotace,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 5000,- Kč z rozpočtu 
Obce Dvorce v roce 2017 pobočnému spolku „SH ČMS 
- Sbor dobrovolných hasičů Dvorce“ na výdaje spojené 
s provozem oddílu mladých hasičů v roce 2017,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 20.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 pobočnému 
spolku „SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Dvorce“ 
na výdaje spojené se zajištěním soutěže v hasičském 
víceboji TFA – HARTAMAN 2017,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 3000,- Kč z rozpočtu 
Obce Dvorce v roce 2017 pobočnému spolku „SH ČMS 
- Sbor dobrovolných hasičů Dvorce“ na výdaje spojené 
se zajištěním akce „Den otevřených dveří – SDH 
Dvorce“ v roce 2017,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 12.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 pobočnému 
spolku „SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Dvorce“ 
na výdaje spojené s provozem tohoto pobočného 
spolku a zajištěním okrskové soutěže v požárním sportu 
v roce 2017,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 30.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 spolku „MOTO 
KLUB DVORCE“ na výdaje spojené s úpravou tratě, 
sečením, technickým zajištěním a pořádáním závodů 
v roce 2017,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 20.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 spolku „ALCORE 
MOTORSPORT, o.s.“ na výdaje spojené s účastí 
příjemce dotace a reprezentací obce v závodech 
automobilů do vrchu v roce 2017,  

 poskytnutí finanční dotace ve výši 42.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 spolku „Občanské 
sdružení - Spolek paní a dívek“ na výdaje spojené 
s pořádáním kulturních akcí v roce 2017 následovně: 

a) 17.000,- Kč na zájezd pro děti a rodiče, 
b) 15.000,- Kč na akci „Den starých řemesel“ (kovář, 

košíkář, pradlena, přadlena atd.) 
c) 10.000,- Kč na akci „Dílničky pro děti“ (perličky, 

pletení z papíru, drátkování, decupage atd.), 

 poskytnutí finanční dotace ve výši 41.680,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 spolku „Občanské 
sdružení - Spolek paní a dívek“ na výdaje spojené 
s provozem klubovny spolku v domě č. p. 383 na ulici 
Náměstí v obci Dvorce v roce 2017, 

 poskytnutí finanční dotace ve výši 50.000,- Kč 
z rozpočtu Obce Dvorce v roce 2017 organizaci 
„Základní umělecká škola, Bruntál, nám. J. Žižky 6, 
příspěvková organizace“ na úhradu části nákladů 
spojených s provozem nebytových prostor v budově    
č. p. 37 na ulici Olomoucká v obci Dvorce v roce 2017, 
ve kterých působí pobočka této organizace, 

 prodej majetku Obce Dvorce panu M. Ch. a paní Z. V., a 
to prodej pozemku parc. č. st. 818 (zastavěná plocha a 
nádvoří) o výměře 6 m

2 
v k. ú. Dvorce u Bruntálu za 

cenu ve výši 900,- Kč,  

 uzavření smlouvy o zřízení služebnosti spočívající ve 
zřízení, provozování, údržbě a opravách podzemního 
komunikačního vedení veřejné komunikační sítě 
(telekomunikační stavba pod označením „11010-
051849 CG4M_BRUN_BRDVO_OK“) k části pozemku 
parc. č. 2221/1 – lesní pozemek v k. ú. Dvorce u 
Bruntálu, v rozsahu vymezeném v geometrickém plánu 
č. 1030-687/2016, včetně práva provádět na tomto 
podzemním komunikačním vedení úpravy za účelem 
jeho modernizace nebo zlepšení jeho výkonnosti, 
kterou uzavírají Česká telekomunikační infrastruktura 
a. s., jako oprávněná osoba, a Obec Dvorce, jako 
obtížená osoba, 

 uzavření kupní smlouvy na prodej 38 ks použitých 
sběrných (odpadových) nádob popsaných v příloze č. 1 
této kupní smlouvy, kterou uzavírají Obec Dvorce, jako 
prodávající, a EKO-KOM, a. s., jako kupující. 

souhlasilo: 
 s realizací projektu v rámci Operačního programu 

Výzkum, vývoj a vzdělávání pro MŠ a ZŠ a se 
zapojením Základní školy a mateřské školy Dvorce, 
okres Bruntál, příspěvkové organizace, do tohoto 
projektu. 

vzalo na vědomí: 
 rozpočtové opatření č. 4/2016 v rozsahu předložené a 

projednané důvodové zprávy, 

 výroční zprávu o činnosti příspěvkové organizace 
„Základní škola a mateřská škola Dvorce, okres 
Bruntál“ za školní rok 2015/2016. 

zvolilo: 
 do funkce přísedícího Okresního soudu v Bruntále pro 

další čtyřleté funkční období pana Ing. Miroslava 
Balaje, paní Jiřinu Božovskou a pana MVDr. Miroslava 
Krušinského. 

(Výpis všech usnesení přijatých na 11. zasedání Zastupitelstva obce 
Dvorce je zveřejněn na internetových stránkách obce Dvorce 
www.obecdvorce.cz, a dále je možno do něho nahlédnout na 
obecním úřadě v kanceláři č. 10)  

http://www.obecdvorce.cz/

